
Protokół z LVIII 

sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 22 marca 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 22 marca 2023 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 18:04 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków rady gminy. 

Obecni: 

1. Janusz Fifielski 

2. Dominik Goliszek 

3. Joanna Grabowska 

4. Ewa Jeżewska 

5. Iwona Owieśna 

6. Piotr Pawlikowski 

7. Helena Przekwas 

8. Waldemar Raniszewski 

9. Sławomir Składanek 

10. Teresa Sztuczka 

11. Wioleta Warzocha 

12. Małgorzata Wiśniewska 

13. Rafał Żelazek 

 



Nieobecni: 

1. Aleksander Hamerla 

2. Czesława Walkowiak 

Spóźnienia: 

1. Waldemar Raniszewski 

2. Sławomir Składanek 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady, przywitał obecnych i 

stwierdził kworum. Porządek obrad przedstawiał się następująco. 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad LVIII sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3) Przedstawienie porządku obrad. 

4) Przyjęcie wniosków do protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022 rok. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy w 2022 roku. 

4. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Zławieś Wielka na lata 2023–2038, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok, 

3) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

4) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka na rok 2023, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie 

przejęcia przez Miasto Toruń zadania własnego Gminy Zławieś Wielka z zakresu 

utrzymania czystości i porządku w gminie, polegającego na zagospodarowaniu 

odpadów komunalnych oraz zapewnienia utrzymania i eksploatacji instalacji do 

przetwarzania odpadów komunalnych, 



6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w okolicach cmentarza w miejscowości Zławieś 

Mała oraz dla działki nr 499/3 w miejscowości Czarne Błoto – gmina Zławieś Wielka, 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka, 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka. 

5. Informacja wójta o pracach między sesjami. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie obrad LVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Wobec wypełnienia 1, 2 i 3 podpunktu w sprawach organizacyjnych przewodniczący zapytał, 

czy ma ktoś wnioski do porządku obrad. 

Jan Surdyka – wójt gminy złożył dwa wnioski o zmianę porządku obrad. 

1. Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w poz. 4 podjęcie 

uchwał jako projekt nr 3 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Samorządu Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

2. Wniosek w sprawie usunięcia z porządku obrad z punktu 4 podjęcie uchwał projektu nr 

7 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka. 

Głosowanie w sprawie pierwszego wniosku wójta wyniki:  

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: Janusz Fifielski (ZA), Dominik Goliszek (ZA), Joanna Grabowska (ZA), 

Aleksander Hamerla (NIEOBECNI), Ewa Jeżewska (ZA), Iwona Owieśna (ZA), Piotr 

Pawlikowski (ZA), Helena Przekwas (ZA), Waldemar Raniszewski (NIEOBECNI), Sławomir 

Składanek (NIEOBECNI), Teresa Sztuczka (ZA), Czesława Walkowiak (NIEOBECNI), 

Wioleta Warzocha (ZA), Małgorzata Wiśniewska (ZA), Rafał Żelazek (ZA) 

Na salę obrad o godz. 14.08 wszedł radny Waldemar Raniszewski. 

Głosowanie w sprawie drugiego wniosku złożonego przez wójta wyniki:  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Janusz Fifielski (ZA), Dominik Goliszek (ZA), Joanna Grabowska (ZA), 

Aleksander Hamerla (NIEOBECNI), Ewa Jeżewska (ZA), Iwona Owieśna (ZA), Piotr 

Pawlikowski (ZA), Helena Przekwas (ZA), Waldemar Raniszewski (ZA), Sławomir Składanek 

(NIEOBECNI), Teresa Sztuczka (ZA), Czesława Walkowiak (NIEOBECNI), Wioleta 

Warzocha (ZA), Małgorzata Wiśniewska (ZA), Rafał Żelazek (ZA) 



Głosowanie nad przyjęciem porządku obrad po zmianach wyniki:  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: Janusz Fifielski (ZA), Dominik Goliszek (ZA), Joanna Grabowska (ZA), 

Aleksander Hamerla (NIEOBECNI), Ewa Jeżewska (ZA), Iwona Owieśna (ZA), Piotr 

Pawlikowski (ZA), Helena Przekwas (ZA), Waldemar Raniszewski (ZA), Sławomir Składanek 

(NIEOBECNI), Teresa Sztuczka (ZA), Czesława Walkowiak (NIEOBECNI), Wioleta 

Warzocha (ZA), Małgorzata Wiśniewska (ZA), Rafał Żelazek (ZA) 

Od tej pory porządek obrad wygląda następująco: 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad LVIII sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3) Przedstawienie porządku obrad. 

4) Przyjęcie wniosków do protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022 rok. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie gminy w 2022 roku. 

4. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Zławieś Wielka na lata 2023–2038, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok, 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego, 

4) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych, 

5) w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka na rok 2023, 

6) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie 

przejęcia przez Miasto Toruń zadania własnego Gminy Zławieś Wielka z zakresu 

utrzymania czystości i porządku w gminie, polegającego na zagospodarowaniu 

odpadów komunalnych oraz zapewnienia utrzymania i eksploatacji instalacji do 

przetwarzania odpadów komunalnych, 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w okolicach cmentarza w miejscowości Zławieś 

Mała oraz dla działki nr 499/3 w miejscowości Czarne Błoto – gmina Zławieś Wielka, 



8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka, 

5. Informacja wójta o pracach między sesjami. 

6. Wolne wnioski i zapytania. 

7. Zamknięcie obrad LVIII sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Ad. 1. 4 ) Nikt z radnych nie zgłaszał uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

Ad. 2 Przewodniczący poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej za 2022 rok.  

Aldona Michalska – kierownik GOPS zgodnie z załączonym radnym sprawozdaniem Pani 

kierownik przedstawiła ww. punkt.   

O godz. 14.30 na salę obrad wszedł radny Sławomir Składanek.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy zapytał o kryteria przyznawania pomocy 

w związku z klęskami żywiołowymi. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS przy takich zdarzeniach nie obowiązuje kryterium 

dochodowe, tak jak przy pomocy społecznej. Pracownik socjalny udaje się na miejsce, z 

pracownikiem działu budowlanego z gminy i taka osoba ocenia koszt naprawy budynku 

głównie mieszkalnego, a później składa się wniosek do urzędu wojewódzkiego.  Bierze się 

również pod uwagę ubezpieczenie budynku od tego uzależniona jest pomoc. 

Janusz Fifielski – zastępca przewodniczącego Rady Gminy  zapytał, czy zostanie 

zatrudniony pracownik socjalny, bo ze sprawozdania wynika, że na taką ilość mieszkańców, 

mamy o jednego pracownika za mało. Drugie pytanie dotyczyło kosztów utrzymania osób 

przebywających w DPS i czy w związku z tym, że rodzina chce kogoś tam umieścić 

przeprowadzany jest wywiad alimentacyjny. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS wyjaśniła, że jeszcze nie ma takiej potrzeby, bo 

zgodnie z ustawą pracowników socjalnych mamy wystarczającą ilość, ale jeśli taka potrzeba 

będzie to na pewno się nad tym zastanowi. Jeśli chodzi o DPS, wydatek faktycznie jest bardzo 

wysoki. Coraz więcej młodszych osób składa wnioski o umieszczenie. Postępowania 

alimentacyjne są prowadzone. Czasem trwają bardzo długo, ale starają się docierać do rodziny, 

wobec której taki obowiązek jest. 

Joanna Grabowska – radna zapytała jak ze zbiegiem czasu zmieniają się problemy, którymi 

zajmuje się GOPS. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS odpowiedziała, że pracuje 30 lat i kiedyś to było 

ubóstwo i składanie wniosków o pomoc finansową, w tej chwili dużo jest przemocy, zaniedbań 

wychowawczych, niedostateczna opieka nad osobami starszymi. Jeśli chodzi o przemoc 

zmienia się ustawa i w tej chwili, policjant wraz z pracownikiem socjalnym będzie miał większą 

możliwość pomocy i tzw. wejścia w środowisko. 



Wioleta Warzocha – radna zapytała czy na terenie gminy działa opieka wytchnienia. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS odpowiedziała, że w zeszłym roku był taki projekt, 

niestety nikt nie złożył wniosku, żeby z niego skorzystać i środki zostały zwrócone do urzędu 

wojewódzkiego. W tym roku będą również prowadzone podobne projekty. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie tematu i za 

zaangażowanie w pracę na rzecz podopiecznych – mieszkańców naszej gminy. 

Przewodniczący poprosił o omówienie kolejnego punktu. 

Ad. 3 

Radosław Gajek – kierownik posterunku policji w Złejwsi Wielkiej przedstawił 

sprawozdanie z działalności policji na terenie naszej gminy w 2022 r. 

Radni zadawali pytania w trakcie i po zreferowaniu tematu. Radny Janusz Fifielski, zapytał o 

definicję przemocy w rodzinie. 

Radosław Gajek – kierownik posterunku policji w Złejwsi Wielkiej wyjaśnił, że jest to 

znęcanie psychiczne i fizyczne. Zgłoszenia takiej przemocy dokonuje ktoś z rodziny i musi 

zechcieć zeznawać w tej sprawie, bo inaczej nie można wystosować aktu oskarżenia przeciwko 

podejrzanemu. 

Małgorzata Wiśniewska – radna zapytała, czy wiele jest zagrożeń narkotykowych w 

szkołach. 

Radosław Gajek – kierownik posterunku policji w Złejwsi Wielkiej odpowiedział, że nie 

zauważają takich problemów w szkołach na naszym terenie, być może dlatego, że są to szkoły 

podstawowe. 

Joanna Grabowska – radna zapytała, czy w związku z dużą wykrywalnością zdarzeń 

dotyczących narkotyków faktycznie udaje się z tym wygrywać, czy jednak zaraz „odrasta łeb 

tej hydrze” i ciężko będzie nam wyeliminować te zagrożenie. 

Radosław Gajek – kierownik posterunku policji w Złejwsi Wielkiej odpowiedział, że 

ciężko jest odpowiedzieć na to pytanie. Bo często zatrzymywane są osoby, które są odurzone i 

mają coś przy sobie na własny użytek, czyli zarzut posiadania. Co innego jest z udzielaniem, 

ale takich przypadków jest bardzo mało. Skupiać się trzeba na wykrywaniu produkcji, aby móc 

eliminować narkotyki z życia codziennego, jednak u nas takich przypadków nie ma. 

Przewodniczący poprosił o omówienie dalszej części tego tematu, czyli stan bezpieczeństwa na 

terenie gminy za 2022 r. Panią prezes OSP Karolinę Majewską – Rygielską. 

Karolina Majewska – Rygielska – prezes Zarządu OSP Zławieś Wielka zgodnie z 

prezentacją przedstawiła sprawozdanie. 

Sławomir Składanek – radny zapytał, czy wszystkie jednostki zrzekają się ekwiwalentu na 

rzecz swojej jednostki. 



Karolina Majewska – Rygielska – prezes Zarządu OSP Zławieś Wielka odpowiedziała, że 

gmina nie może w to ingerować, jeżeli strażacy wyrażają taką wolę to decydują o tym we 

własnym zakresie. 

Nikt więcej nie miał pytań do tematu. 

Przewodniczący o godz. 16.04 zarządził 15 minut przerwy. 

Ad. 5  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady po przerwie.   

Poprosił o przedstawienie zmian we wieloletniej prognozie finansowej i w budżecie na 2023 r. 

oraz w uchwale zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

Justyna Brzozowska – skarbnik odczytała uzasadnienie do uchwał. 

Sławomir Składanek – radny zapytał o punkt dotyczący budowy miejsc rekreacji na terenie 

gminy. 

Krzysztof Rak – zastępca wójta odpowiedział, że ta zmiana spowodowana jest tym, że zarząd 

LGD Zakola Dolnej Wisły podjął decyzję, że środki, które miały być przeznaczone na premie 

na działalność gospodarczą przeznaczyć na inny cel. Istniało zagrożenie, że te środki w ogóle 

przepadną. Padł pomysł, aby przeznaczyć te środki na niekomercyjną infrastrukturę 

rekreacyjno turystyczną m.in. na budowę placu zabaw w Czarnowie. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zławieś 

Wielka na lata 2023–2038,  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

ZA (13)  

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2)  

Aleksander Hamerla, Czesława Walkowiak  

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2023 rok, 

 

Wyniki głosowania  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

ZA (13) Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona 



Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, 

Teresa Sztuczka, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2)  

Aleksander Hamerla, Czesława Walkowiak  

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę 

zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego, 

 

Wyniki głosowania  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

ZA (13)  

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2)  

Aleksander Hamerla, Czesława Walkowiak  

 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki 

komunalnej odczytała uzasadnienie do uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 

gminnych. 

Nikt z radnych nie miał pytań do ww. projektu uchwały.  

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę 

w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych,   

 

Wyniki głosowania  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

ZA (13)  

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2)  

Aleksander Hamerla, Czesława Walkowiak  

 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki 

komunalnej odczytała uzasadnienie do uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka na rok 

2023. 

 

Nikt z radnych nie miał pytań projektu. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę w 

sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy Zławieś Wielka na rok 2023.  



Wyniki głosowania  

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

ZA (13)  

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2)  

Aleksander Hamerla, Czesława Walkowiak  

 

Jan Surdyka – wójt gminy wyjaśnił, że temat uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie przejęcia przez Miasto Toruń zadania 

własnego Gminy Zławieś Wielka z zakresu utrzymania czystości i porządku w gminie, 

polegającego na zagospodarowaniu odpadów komunalnych oraz zapewnienia utrzymania i 

eksploatacji instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych dość mocno rozwinął się w 

porównaniu do stycznia br.  Powiedział, że zmieniła się trwałość projektu, który obowiązywał 

do tej pory.  Wójtowie gmin ościennych, są mocno zaangażowani w tę sprawę, ponieważ 

dotyczy ona zagospodarowania odpadów komunalnych z naszych terenów. Bydgoszcz nie 

zgadza się pokrywanie kosztów transportu z Torunia do Bydgoszczy do spalarni. Dlatego 

Bydgoszcz i Toruń muszą dojść do porozumienia, aby ustalić jak najniższe koszty, co będzie z 

korzyścią dla nas wszystkich. Założenie jest takie, że to miasto Toruń weźmie na siebie ten 

obowiązek i zajmie się zagospodarowaniem naszych odpadów oraz dowozem ich do spalarni 

w Bydgoszczy. Porozumienie zostanie ostatecznie podpisane dopiero wtedy, kiedy wszyscy 

wójtowie będą jednomyślni w tej sprawie. Podpisanie porozumienia ma nastąpić w kwietniu i 

w tym też miesiącu będą znane wszystkie kwoty w ww. sprawie. Powiedział, że łudził się, że 

kwoty za odpady nie ulegną zmianie dla naszych mieszkańców, ale na chwilę obecną nie jest 

w stanie powiedzieć, czy faktycznie tak będzie. Musimy zapewnić transport naszych odpadów 

na tzw. stację przeładunkową do Torunia. Plan jest również taki, że wszystkie gminy wraz z 

miastem Toruń mają taką samą stawkę za odpady. W związku z tym np. dla Torunia szykuje 

się duża podwyżka. 

Joanna Grabowska – radna zapytała, ile gmin podpisuje to porozumienie. 

Jan Surdyka – wójt gminy wszystkie gminy wokół Torunia tj. 8. 

Joanna Grabowska – radna czy są takie gminy, które mają umowę z MPO. 

Jan Surdyka – wójt gminy powiedział, że są takie dwie gminy, które obowiązuję dwuletnia 

umowa z MPO, ale nie wiadomo, czy po podpisaniu porozumienia warunki nie zmienią się na 

lepsze, więc mogą, ale nie muszę podpisywać nowej umowy przez ten rok, który im został, to 

gmina Obrowo i gmina Czernikowo. 

Joanna Grabowska – radna, dlaczego Toruń chce przystąpić do podpisania tego 

porozumienia, skoro wygląda na to, że szykują się dla nich podwyżki. 

Jan Surdyka – wójt gminy powiedział, że nie jest to udowodnione, ale wygląda na to, że nasze 

odpady były drożej wyceniane niż te pochodzące z Torunia. Dlatego wójtowie chcą przekazać 

zagospodarowanie tych odpadów do MPO, żeby być równo traktowani. 



Wioleta Warzocha – radna czy jest możliwe, by wszyscy płacili tyle samo za śmieci skoro 

MPO odbiera śmieci z innych gmin, a my mamy własny transport? 

Jan Surdyka – wójt gminy wyjaśnił, ze nie będzie to cena jednakowa oczywiście. Chodzi o 

stan zagospodarowania odpadami. Na usługi transportowe gminy będą musiały przetarg 

ogłosić, my dysponujemy własnym. W budżecie gminy są zabezpieczone dodatkowe środki 

finansowe na transport. Kwota 2 mln. zł dotyczy tylko zagospodarowania. 

 Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy jaka jest realna szansa na podpisanie tego 

porozumienia? Miałem okazję rozmawiać z Wójtami gmin ościennych, którzy bardzo 

sceptycznie odnosili się do tego porozumienia. 

Jan Surdyka – wójt gminy odpowiedział, że ta uchwała podjęta przez radę otwiera drogę do 

negocjacji. Porozumienie zostało przekazane naszemu prawnikowi do zaopiniowania, który nie 

wniósł żadnych uwag. Gmina Lubicz uważa, że jeśli Miasto Toruń przejmie zagospodarowanie 

jako własne, to powinien ponosić konsekwencje opłat z tytułu niewypełnienia wskaźników i 

wszelkich innych kosztów. Według Miasta Toruń, gdyby nie wypełniło swoich wskaźników, a 

nie wypełni, bo mają dużo więcej śmieci, to ta kara byłaby bardzo duża, którą musielibyśmy 

my solidarnie zapłacić. Jeżeli my nie wypełnimy wskaźników dotyczących naszych odpadów, 

wówczas zapłacimy mniejszą karę. I ja się z tym zgadzam. 

Pan Rafał Żelazek – radny Pan wspomniał na komisji, że śmieci te aktualnie komercyjnie są 

spalane w Bydgoszczy. 

Jan Surdyka – wójt gminy, dopóki nie podpiszemy porozumienia, to będziemy mieć ceny 

komercyjne. 

Pan Rafał Żelazek – radny czy Toruń z Bydgoszczą wystąpił o zwrot kosztów tej nadwyżki 

opłat za dowóz śmieci? 

Jan Surdyka – wójt gminy nie mam takiej wiedzy. 

Wioleta Warzocha – radna, kiedy końcowy projekt tego porozumienia będzie do wglądu? 

Jan Surdyka – wójt gminy przedstawię gotowy projekt, gdy będzie gotowy. Będziecie 

Państwo wiedzieli jakie są ceny poszczególnych frakcji. Gminie będzie się bardziej opłacało 

wywieźć więcej odpadów segregowanych, a mniej zmieszanych. 

Pan Rafał Żelazek – radny podwyżki bądź utrzymanie cen od którego miesiąca zaczną 

obowiązywać? 

Jan Surdyka – wójt gminy – od kwietnia. 

Rada Gminy może podjąć uchwałę, że wprowadza te zmiany od danego miesiąca, ale musi 

dopłacić z tego tytułu tą różnicę, która ewentualnie wystąpi. 

 

 

 

 



Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę w 

sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie przejęcia 

przez Miasto Toruń zadania własnego Gminy Zławieś Wielka z zakresu utrzymania czystości i 

porządku w gminie, polegającego na zagospodarowaniu odpadów komunalnych oraz 

zapewnienia utrzymania i eksploatacji instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w zakresie przejęcia 

przez Miasto Toruń zadania własnego Gminy Zławieś Wielka z zakresu utrzymania czystości 

i porządku w gminie, polegającego na zagospodarowaniu odpadów komunalnych oraz 

zapewnienia utrzymania i eksploatacji instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych,  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Czesława Walkowiak 

 

Marcin Pelc –odczytał uzasadnienie do uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w okolicach 

cmentarza w miejscowości Zławieś Mała oraz dla działki nr 499/3 w miejscowości Czarne 

Błoto – gmina Zławieś Wielka 2023. 

 

 

Pani Joanna Grabowska – radna wniosła uwagi dotyczące sposobu przygotowania 

uzasadnień do uchwał, ponieważ są one zbyt ogólne. Proszę o zmiany w tym zakresie. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę 

przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenu położonego w okolicach cmentarza w miejscowości Zławieś Mała oraz dla działki nr 

499/3 w miejscowości Czarne Błoto – gmina Zławieś Wielka 2023.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenu położonego w okolicach cmentarza w miejscowości Zławieś Mała 

oraz dla działki nr 499/3 w miejscowości Czarne Błoto – gmina Zławieś Wielka,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 



Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Wioleta Warzocha, Rafał Żelazek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Małgorzata Wiśniewska 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Czesława Walkowiak 

 

 

Marcin Pelc –odczytał uzasadnienie do uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś 

Wielka 

 

Małgorzata Wiśniewska – radna zgłosiła wniosek o wykreślenie załącznika nr 2. 

 

Głosowano w sprawie: 

Wniosek radnej Małgorzaty Wiśniewskiej o wykreślenie z projektu uchwały załącznika nr 2. .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Iwona Owieśna, Piotr Pawlikowski, Helena Przekwas, 

Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa Sztuczka, Wioleta Warzocha, 

Małgorzata Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Janusz Fifielski, Ewa Jeżewska, Rafał Żelazek 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Czesława Walkowiak 

 

Pani Joanna Grabowska – radna dopytała o uzasadnienie przedmiotowej uchwały po 

wykreśleniu załącznika nr 2. 

 

Pan Janusz Fifielski radny – uchwała była przedstawiana na komisji. 

Pan Marcin Pelc – przedstawił szczegóły zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego w przedmiotowej uchwale. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę bez 

załącznika nr 2 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Zławieś Wielka.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 



Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Janusz Fifielski, Dominik Goliszek, Joanna Grabowska, Ewa Jeżewska, Iwona Owieśna, Piotr 

Pawlikowski, Helena Przekwas, Waldemar Raniszewski, Sławomir Składanek, Teresa 

Sztuczka, Małgorzata Wiśniewska, Rafał Żelazek 

PRZECIW (1) 

Wioleta Warzocha 

NIEOBECNI (2) 

Aleksander Hamerla, Czesława Walkowiak 

 

 

 

 

Ad. 5. Jan Surdyka – wójt gminy przedstawił informację o pracach między sesjami. 

 

Wioleta Warzocha – radna – zapytała dlaczego tylko w Przysieku i Górsku planowany jest 

remont drogi krajowej nr 80? Co z miejscowością Zławieś Wielka? 

Jan Surdyka – wójt gminy odpowiedział, że remont w Złejwsi Wielkiej zaliczałby się już do 

inwestycji, na co nie ma środków finansowych. 

Rafał Żelazek – radny zapytał, kiedy planowany jest remont chodnika w Złejwsi Małej? 

Jan Surdyka – wójt gminy zaprosił radnego na indywidualną rozmowę w tej sprawie. 

Dominik Goliszek radny – poprosił o informację nt. drogi 546 od Rzęczkowa w stronę 

Łubianki 

Jan Surdyka – wójt gminy prawdopodobnie inwestycja będzie kontynuowana do drogi 

powiatowej na Siemoń. 

Małgorzata Wiśniewska radna – zapytała na jakim etapie są rozmowy o możliwościach 

odzyskiwania energii|? 

Jan Surdyka – wójt gminy poinformował, że gmina planuje budowę paneli 

fotowoltaicznych w ZUKu, w szkołach w Przysieku i Górsku. Powołano również zespół do 

spraw utworzenia spółdzielni energetycznej. 

 

Ad. 6. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Jan Surdyka – wójt gminy przedstawił szczegóły związane z remontem drogi nr 80. 

 

Sławomir Składanek – radny – poprosił o informację nt. doświetlenia przejść dla pieszych 

na drodze nr 80 i dofinansowanie GDDKiA. 

Jan Surdyka – wójt gminy powiedział, że finansowanie doświetlenia dotyczy przejść 

istniejących, a w Czarnowie będzie ono przesunięte, dlatego gmina będzie musiała 

sfinansować to zadanie. 



Wioleta Warzocha – radna zapytała, kiedy planowany jest remont urzędu gminy i do kiedy 

będzie trwał? 

Jan Surdyka – wójt gminy poinformował, że gmina aktualnie jest w trakcie rozstrzygania 

przetargu oferty 3 firm, które wzięły udział przekraczają dostępny budżet, dlatego 

prowadzone są negocjacje. Do końca września remont musi być wykonany. 

Pan Rafał Żelazek radny – wniósł uwagi do nowo wyremontowanej drogi wojewódzkiej w 

stronę Złejwsi Małej. Pojawiają się dziury, wgłębienia. 

Wioletta Warzocha radna poinformowała, że do końca kwietnia mają być dokonane 

poprawki w ramach gwarancji. 

Jan Surdyka – wójt gminy przedstawił planowane zadania na ten rok. 

Krzysztof Rak zastępca wójta gminy poinformował, że gmina prawdopodobnie pozyska 

dofinansowanie do budowy ulicy Wierzbowej w Czarnym Błocie w wysokości 3 mln. zł. 

Sławomir Składanek – radny – poruszył temat nagród na zakończenie roku szkolnego dla 

uczniów. 

Jan Surdyka – wójt gminy proponuję spotkanie z dyrektorem szkoły w tej sprawie w celu 

wyjaśnienia. 

Pan Janusz Fifielski radny poprosił o naprawienie ul. Jasnej w Złejwsi Wielkiej ze względu 

na dziury. 

Wioletta Warzocha radna zapytała o możliwość przejścia dla pieszych obok plebanii. 

Jan Surdyka – wójt gminy odpowiedział, że jest to temat do rozważenia. 

Waldemar Raniszewski radny – zapytał, kiedy będą remonty dróg gruntowych. 

Jan Surdyka – wójt gminy powiedział, że muszą być warunki pogodowe, by prowadzić 

remonty. 

Helena Przekwas radna zgłosiła potrzebę remontu ul. Długiej. 

Pan Janusz Fifielski radny zapytał o prom w Czarnowie. 

Jan Surdyka – wójt gminy w kwietniu ma być uruchomiony prom. 

 

Ad. 7. Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady LVIII sesji Rady 

Gminy Zławieś Wielka.  

 

 

 

  



Przewodniczący 

Rada Gminy Zławieś Wielka 

 

  

 

Przygotował(a): Sylwia Suduł 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


